
 

Alea iacta est - Recover Energy dient ontwerp studie in bij dienst MER 

 

Gisteren, op 2 februari 2010 heeft Sertius haar voorlopige studie 
ingediend aangaande dossier PR0326 bij de dienst MER van de 
Vlaamse Overheid.  

Sertius is het studiebureau dat door de firma Recover Energy werd 
ingehuurd om een Milieu Effecten Rapport (MER) te maken over hun 
geplande afvalverbrandingsoven in Kampenhout, een rapport dat 
noodzakelijk is om een milieuvergunning aan te vragen voor het 
project. 

Die verbrandingsoven, die bij de dienst MER bekend staat als dossier PR0326, is een project van 
Recover Energy dat op zijn beurt dan weer het vehikel is dat de firma De Coninck uit de grond 
heeft gestampt om hun verbrandingsdromen waar te maken. 

Bent u weer mee? Inderdaad, de afvalverbrandingsoven van Kampenhout is terug van nooit echt 
weggeweest. 

Hoe zit het met de oven? 
Dit is zonder twijfel de vraag die ons het meest gesteld werd in 2009. En met recht en reden. 
Nadat Recover Energy in het voorjaar van 2008 zijn project uit de doeken deed is het 
merkwaardig stil gebleven rond de plannen van Danny en Franky De Coninck. 
In die oorspronkelijke plannen was het indienen van de MER-studie voorzien voor september 
2008. Die planning hebben ze niet gehaald, maar uitstel is geen afstel zo blijkt, want met bijna 
anderhalf jaar vertraging lijkt Recover Energy nog steeds overtuigd dat ze hun project kunnen 
realiseren. 
2010 kondigt zich dus aan als het jaar waarin de strijd rond het al dan niet bouwen van de 
verbrandingsoven in alle hevigheid zal losbarsten. In tegenstelling tot 2009, een jaar waarin er 
niet veel beweging was in het dossier van de verbandingsoven van Kampenhout, maar er wel 
heel wat nieuws te rapen viel rond de problematiek van afvalverbranding in Vlaanderen. 
We zetten de belangrijkste feiten even op een rijtje. 
Vlaamse regering bevestigt landbouwgebied naast site verbrandingsoven 
In april herbevestigde de Vlaamse Regering het landbouwgebied naast de site van Recover 
Energy. Hoewel Recover tracht de impact van die beslissing te minimaliseren legt het hen extra 
beperkingen op die het moeilijker maken om het project op die locatie te realiseren. 
Vlaamse gemeenten en afvalintercommunales pleiten voor een ambitieus Vlaams 
afvalbeleid 
In juni pleitte de Vereniging voor Vlaamse Steden en Gemeenten (VVSG) in haar memorandum 
naar aanleiding van de Vlaamse verkiezingen voor een ambitieus Vlaams afvalbeleid met oog op 
de toekomst. Later ging de VVSG nog verder en riep ze op tot een moratorium (voorlopig 
stopzetting) op bijkomende afvalverbrandingscapaciteit in Vlaanderen. 
Groene economie in het regeerakkoord 
In het nieuwe Vlaams regeerakkoord, dat in juli werd goedgekeurd, zit er heel wat positiefs op het 
vlak van afvalbeleid, al valt het nog af te wachten hoe de regering dat concreet zal gaan invullen. 
De sluipmoord op de Vlaamse afvalrecyclage 
Dat is de titel van het opiniestuk dat Christof Delatter, stafmedewerker afvalbeleid bij de 
Vereniging van Vlaamse Steden en Gemeenten, in oktober in De Standaard schreef en waarin hij 
het overaanbod aan verbrandingscapaciteit in Vlaanderen aanklaagt en vooral de perverse 
gevolgen ervan op de afvalrecyclage. 
De OVAM maakt een nieuwe analyse van de verbrandingscapaciteit in Vlaanderen 
Onder de blijvende persaandacht voor de problematiek van de afvalverbranding, en naar 
aanleiding van een aantal gerichte vragen van kritische parlementsleden aan kersvers Vlaams 
Minister voor Leefmilieu Joke Schauvliege vraagt deze laatste aan de OVAM om een nieuwe 
analyse te maken over de verbrandingscapaciteit in Vlaanderen. De OVAM concludeert dat er 



momenteel geen behoefte is aan bijkomende capaciteit. Een stelling die duidelijk breekt met hun 
eerdere standpunt dat er een tekort aan verbrandingscapaciteit is. 
 
De strijd is niet gestreden, integendeel, ze moet nog beginnen  
In een jaar dat Recover Energy naarstig aan haar MER-studie zat te werken (veronderstellen we) 
is er dus toch heel wat gebeurd en het algemene klimaat lijkt ondertussen een stuk ongunstiger 
voor hun project. Toch is er fundamenteel niet zoveel veranderd als u zou denken. 
Toegegeven, de blijde boodschap van Recover Energy dat hun project uw huisvuil zal gaan 
omzetten in schone energie, is ondertussen lachwekkend ongeloofwaardig geworden. Maar was 
er echt iemand die daarin geloofde? En dat iedereen nu wel weet dat een bijkomende 
verbrandingsoven echt niet nodig is is een goede zaak, maar wie het afvalwereldje een beetje in 
de gaten houdt wist dat een jaar geleden ook al wel. 
Verbrandingsovens zijn van vandaag op morgen ook niet plotseling onwettig geworden. Hoewel 
de OVAM zegt dat er geen tekort is aan capaciteit vinden ze een bouwstop op nieuwe installaties 
geen goed idee. Ze zeggen letterlijk: "We moeten een slag om de arm houden. Er is nog afval dat 
op het stort belandt en dat kan worden gerecycleerd of verbrand. Bovendien moeten we toestaan 
dat verouderde installaties de komende jaren vernieuwd worden." 
En minister Schauvliege, die het laatste woord heeft over het al dan niet afleveren van een 
milieuvergunning, geeft wel toe dat er een te veel aan verbrandingsovens bestaat, maar ze wil 
daar niet direct conclusies aan verbinden. Ze gaat “verder overleggen met alle betrokkenen”. 

Met het indienen van hun studie onderstreept Recover Energy dat het hen, twee jaar nadat de 
plannen bekend raakten, nog steeds menens is met de bouw van hun afvalverbrandingsoven. 

Wie dacht dat de financiële crisis het einde zou betekenen van wat de graaikultuur wordt 
genoemd, komt bedrogen uit. Dit project is een toonbeeld van poenpakkerij zonder veel sociaal 
besef. Wij voelen ons dan ook geroepen om de handschoen op te nemen en dit project tegen te 
houden. De strijd zal gestreden worden binnen het wettelijke kader, met vergunningsprocedures, 
dossiers, adviesraden en bezwaarschriften. Tegen een firma met veel geld, een studiebureau, 
advocaten, ingenieurs en een PR-bedrijf. 
Het zal niet makkelijk zijn en waarschijnlijk lang duren, maar we hebben veel enthousiaste 
medewerkers, het gezond verstand aan onze kant, de sympathie van velen en, hopelijk ook in 
2010, uw steun. 

Inderdaad, alleen kunnen we het niet en je bent dus gewaarschuwd, we gaan je nog nodig 
hebben dit jaar. 

Alvast bedankt, en vriendelijke groeten, 

 
 
 
Joost de Cock 
Doreen van Lonkhuizen 
Tony Verhelle 
 
Bestuur VZW Stop De Oven 
 


